
Notulen van de Algemene Ledenvergadering van dinsdag 16 april 2024

Plaats: Muzee, Neptunusstraat 90-92
________________________________________________________________________

Aanwezigen:  Voorzitter Rupert van Heijningen 
Penningmeester Coby Koeleman 
Secretaris Willem Frans Arts (notulen)
Bestuursleden: Emilie Linssen-van Rossum 

Elsbeth van Hijlckama Vlieg 
Frank Hendriks 

In totaal 90 stemgerechtigde leden (69 van de 105 aanmeldingen; 21 leden die 
zich tevoren niet hadden aangemeld).

Afwezig met bericht van verhindering: de dames C. Broomans, J. Gelauff, I. Hendriks, C. de 
Jong, W. Kamerbeek, E. Roos, C. Sijbesma, B. de Vries; de heren P. van Alphen, A. Dijk, V. van 
Koppenhagen, B. Lambregts, R. Mutsaers, J. Numan, L. del Prado, M. Scheidius, W. Tieman; de 
heer en mevrouw Franse en de heer en mevrouw De Vries. 

1. Opening en vaststelling agenda
De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering en heet iedereen van harte
welkom. Het bestuur is enthousiast over de grote opkomst, maar ook bezorgd, omdat de 
capaciteit van de zaal ditmaal te klein bleek te zijn om alle aanmeldingen te kunnen 
accepteren.
De agenda wordt met algemene stemmen aangenomen.

2. Ingekomen stukken
Van 21 leden is een bericht van verhindering ontvangen (zie boven).
Er zijn geen andere ingekomen stukken. 

3. Concept notulen ledenvergadering van 17 oktober 2023
De notulen van de Algemene Ledenvergadering van 17 oktober 2023 worden ongewijzigd 
goedgekeurd.
Naar aanleiding van de notulen zijn er geen opmerkingen of vragen.

4. Bestuursmededelingen; berichten uit de Werkgroepen
 De voorzitter   bericht dat in de afgelopen periode de contacten tussen de Vrienden en de 

gemeente sterk geï?ntensiveerd zijn. Hij noemt de contacten met wethouder Barker 
(Buitenruimte), zowel wat betreft het project Haagse Lanen (de ontwikkeling van een 
volledig groene passage van het Spui tot en met het Voorhout; voor dit project is onlangs 
een gemeentelijke projectleider aangesteld, en op 17 april is er een presentatie van de 
gemeente over de plannen), als ook bij de recente opening van het vernieuwde Piet 
Heinplein. 
Met het presidium van de Gemeenteraad was er, in samenwerking met Henk Boenders en 
Peter Drijver, contact over de manier van inspreken bij raads- en commissievergaderingen. 
Dit verloopt voor de insprekers tot nu toe erg onbevredigend. Afgesproken is dat er 
minder formele hoorzittingen zullen komen, maar meer, veelal informele, contacten 



voordat een project in de raad behandeld wordt, zodat de inspraak ook inhoudelijk eerder, 
d.w.z. voordat alles al in kannen en kruiken is,  kan plaats vinden.
Met wethouder Van Asten is eveneens een kennismakingsgesprek gevoerd, vooral over het 
borgen van de beeldkwaliteit van grote bouwprojecten. Het gesprek verliep goed, al stelde 
de wethouder zich enigszins defensief op.
Met wethouder Vavier was er contact over de gewenste plaats voor het 
slavernijmonument. Er zijn drie ontwerpen, waarvan er een, met een globale hoogte van 
ca. vier meter, de voorkeur heeft. Dit zou geplaatst worden voor de ingang van het Escher-
paleisje, en daartegen bestaat veel bezwaar. Er wordt nu naar een alternatieve plaats met 
een even grote impact gezocht. De voorzitter noemt de mogelijkheid van het Koningin 
Julianaplein voor het Centraal Station. Uit de zaal merkt mevrouw Burger op dat plaatsing 
van het monument voor het paleisje een onbegrijpelijk voorstel is, omdat het de markante 
zichtlijn van het Lange Voorhout ernstig verstoort.
Tenslotte heeft de gemeente een adviseur stedenbouw, R. Koek, aangesteld, met wie het 
onderhouden van periodieke contacten is afgesproken.

 Uit de werkgroepen  
Levende Historie: 
Emilie Linssen memoreert de beide bijeenkomsten in het kader van de lustrumviering. De 
aanbevelingen voor meer overleg tussen alle betrokkenen bij behoud en conservering van 
erfgoed, die uit die bijeenkomsten zijn geresulteerd, zullen worden geconcretiseerd in 
periodieke Ronde Raadstafelgesprekken, die enige malen per jaar zullen worden 
gehouden. Bovendien staat er voor 25 september as. een overleg met de 
Welstandscommissie gepland, en is er periodiek overleg met de gemeentelijke afdeling 
Monumentenzorg.
Verheugend is dat de renovatie van de Kroatische ambassade aan de Groot Hertoginnelaan 
inmiddels is gestart.
De werkgroep nam afscheid van Jan van der Ploeg en Peter Drijver, onder grote dank voor 
de grote inbreng die zij gehad hebben, en verwelkomde als nieuwe leden Cisca Dijk en Jan 
Pronk.
Stadsbeeld en Stadsgroen
Elsbeth van Hijlckama Vlieg de activiteiten van de zeven leden tellende werkgroep. Zo is de 
werkgroep betrokken bij het maken van een format voor de Leefbaarheid Effect 
Rapportage (LER), waarvan in het vierde kwartaal een definitieve Haagse versie zal 
verschijnen. In dat kader is de werkgroep ook betrokken bij de vergroening van de stad, in 
steeds intensievere samenwerking met het IVN.
De bouwplannen op het ANWB-terrein zijn door de grote bouwmassa die is gepland een 
punt van zorg. Geleidelijk lijkt er bij de gemeenteraad van Wassenaar wat meer begrip 
voor het standpunt van de – in Den Haag wonende – buurtbewoners te ontstaan. De 
werkgroep ondersteunt de buurt in haar acties. 
De uitbreiding van het aantal strandhuisjes in Kijkduin is van de baan, maar op een vraag 
van mevrouw Hendriks of de destijds op proef geplaatste 40 strandhuisjes dan ook gaan 
verdwijnen, is het antwoord negatief. 
Op 1 juni organiseert de werkgroep haar tweede lustrumsymposium, getiteld Stad in 
Balans. Onderwerp is de complexe situatie van de woningmarkt in Den Haag.
De werkgroep zal een zienswijze indienen met betrekking tot het recent ontwikkelde 
Binnenstadplan.
Tenslotte wordt het initiatief genoemd om een aantal boekjes met de beschrijving van 
interessante stadswandelingen uit te brengen.



Excursies, Activiteiten en Media
Frank Hendriks geeft een kort overzicht over de in 2023 georganiseerde excursies, die over 
het algemeen zeer succesvol zijn verlopen. In 2024 zijn nu al 14 excursies georganiseerd, 
met in totaal 850 belangstellenden. De excursies voorzien duidelijk in een behoefte. 
Mevrouw Burger vraagt of er bij de excursies geen overlap ontstaat met de excursies die 
worden georganiseerd door Het Gilde. Frank Hendriks ziet in de excursies van de Vrienden 
eerder een aanvulling op de bestaande mogelijkheden, maar sluit samenwerking met Het 
Gilde op termijn ook zeker niet uit. 
De voorzitter vermeldt, bij afwezigheid van de hoofdredacteur, de vermindering van het 
aantal nummers van Ons Den Haag per jaar van zes naar vier met meer pagina’s per 
nummer. Zelf ziet hij de grotere lengte van de artikelen met meer diepgang en meer foto’s 
als een vooruitgang, en bij een peiling in de zaal blijkt een meerderheid van de aanwezigen 
het met hem eens te zijn. De voorzitter dankt de redactie voor hun inzet.

5. Vaststelling Jaarverslag  2023
Het concept Jaarverslag over 2023 wordt met algemene stemmen goedgekeurd.

6. Financieel Jaarverslag  2023
 De penningmeester geeft een toelichting op de cijfers over 2023. Belangrijk is dat de 

kosten voor de Vrienden in alle opzichten binnen de perken zijn gebleven. Met name ook 
het lustrum is geheel gebleven binnen het daarvoor gestelde budget, mede dankzij een gift 
van het Fonds voor Stedenbouwkundige Harmonie. De Vrienden werden bovendien 
verblijd met een legaat. Nog eens benadruk de penningmeester dat dankzij de ANBI status 
giften aan de Vrienden fiscaal aftrekbaar zijn. 

 De kascontrolecommissie rapporteert dat zij de financie? le cijfers heeft beoordeeld en 
geheel akkoord is met het door de penningmeester opgestelde verslag.

 De vergadering gaat unaniem akkoord met het financie? le verslag over 2024, en verleent 
daarmee het bestuur en de kascontrolecommissie decharge over het gevoerde beleid.

7. Benoeming nieuwe kascontrolecommissie
De heer Casper de Weerd en mevrouw Wanda Walkate melden zich aan als kandidaten voor de 
kascontrolecommissie 2025. Hun kandidatuur wordt met algemene stemmen door de 
vergadering overgenomen.

8. Bestuurssamenstelling
De voorzitter spreekt de aftredende penningmeester, Coby Koeleman, toe. Zij was een echte 
hoeder van de kas, zeer kritisch over geplande uitgaven, steeds met de vraag: Wat hebben de 
leden hieraan? Haar werk is altijd zeer gewaardeerd, en ook heeft hij grote waardering voor 
haar bereidheid om vanaf nu de Vriendenwinkel en de wenskaarten voor haar rekening te 
nemen.
Emilie Linssen spreekt de aftredende secretaris, Willem Frans Arts, toe, en noemt daarbij zijn 
stiptheid en de zachte aandrang op anderen om tijdig stukken af te maken en in te sturen. 
Beide aftredende bestuursleden worden verblijd met een boeket, onder goedkeurend applaus 
van de vergadering.
Als opvolger van Coby stelt het bestuur Pieter Boot voor, als opvolger van Willem Frans 
Michael Toorop. Beiden introduceren zichzelf kort bij de vergadering, en worden vervolgens 
met algemene stemmen benoemd. 
Het bestuur heeft sinds de vorige ALV verder gezocht naar een kandidaat voor het 
coo? rdineren van de werkgroep Media, en die gevonden in de persoon van Robbert Coops. Ook 
hij introduceert zichzelf kort, en wordt vervolgens met algemene stemmen tot bestuurslid 
benoemd.



9. Rondvraag
De heer Klaas Kars vindt het Koningin Julianaplein maar een akelige plek voor het 
slavernijmonument. Bovendien zal het nog lang duren voordat die plek beschikbaar komt. 
Misschien is in ieder geval een tijdelijke plek ergens mogelijk? Suggesties welkom! Hierop 
suggereert de heer Eric Vreedenburgh om het monument in de Hofvijver te plaatsen.

7. Sluiting huishoudelijk deel van de vergadering
Om 20.45 uur sluit de voorzitter de vergadering. 
Hierna gaf Theo Pronk, historicus, een presentatie over De Verborgen Stad, een techniek om 
de binnenstad zichtbaar te maken zoals die er in de 17e eeuw uitzag. Daarvoor is ook een app 
ontwikkeld die voor iedereen beschikbaar en bruikbaar is. De voordracht wordt gevolgd door 
een geanimeerde borrel.


